
آغاز پویش »نه به چهارشنبه سوری خطرناک« در شیراز

 شــیراز- رئیس سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری شیراز با اشاره به 
اجرایی شدن پویش »نه به چهارشنبه سوری خطرناک« همگام با سراسر کشور در 
این کلانشهر گفت: این پویش در واقع نوعی پیمان اخلاقی است که با پیوستن به 
آن در تلاشی همگانی سعی می کنیم برای کاهش حوادث و آسیب ها، چهارشنبه 

پایان سال را با ایمنی و پرهیز از رفتارهای پرخطر سپری کنیم.
به گزارش ایسنا، محمدهادی قانع گفت: اجرای پویش نه به چهارشنبه سوری 
خطرناک توســط ســازمان آتش نشانی و پیوستن شــهروندان به این پویش گامی 
برای حفظ سلامتی شهروندان است و امیدواریم شهروندان فهیم شیرازی نقش 
پررنگی در این پویش داشــته باشــند و چهارشنبه پایان ســال را با آرامش و بدون 

آتش بازی و مواد محترقه خطرناک سپری و به استقبال بهاری نو روند.
رئیس ســازمان آتش نشانی شــیراز عنوان کرد: متأسفانه خسارت های مالی و 
جسمانی حوادث ناشی از اقدامات آگاهانه  یا ناآگاهانه افراد در این روز به قدری 

بالاست که در بیشتر مواقع قابل جبران نیست.
قانــع با بیــان اینکــه در این پویش یــادآوری می کنیــم که پیشــگیری مقدم بر 
اقدامــات خدماتــی پــس از حــوادث و خســارت های ناشــی از رفتارهــای پرخطر 
در چهارشــنبه آخر ســال اســت، گفت: با توجه بــه تعطیلی مــدارس و به منظور 
پیشــگیری از حوادث پویش »نه به چهارشنبه ســوری« ویژه دانش آموزان، اولیا و 

دیگر اقشار در فضای مجازی فعال شده است.

انتقاد استاندار کرمان از بحران مدیریت آب
کرمــان - اســتاندار کرمان از مواجه بــودن با نامتوازنی مدیریــت آب انتقاد کرد و 
گفت: حدود 130 هزار میلیارد تومان طرح با اشــتغال 14 هزار نفر احصاء شــد و 

بخش عمده مشکل این طرح ها آب است.
علی زینی وند در نهمین جلســه شــورای برنامه ریزی و توســعه کرمان گفت: 
متأســفانه مدیریت دقیقی بر آب نداریــم و زمانی که صحبت از صرفه جویی در 
آب می شــود اذهان به ســمت آب مصرفی در بخش شرب و صنعت می رود اما 
بدانید از حدود 6 میلیارد متر مکعب آب مصرفی در استان حدود 200 میلیون 
متــر مکعــب آن در بخش خانگــی و 70 میلیون مترمکعب دیگــر آن در بخش 
صنعت مصرف می شــود. وی با مقایســه سهم اشــتغال و درآمد در بخش های 
کشــاورزی و صنعت اظهار کرد: نمی توانیم به ایــن فاجعه مدیریتی در مصرف 

آب ادامه دهیم و برخی طرح ها گیر تأمین حدود 7 لیتر آب در ثانیه هستند.
وی توسعه صنعت را مبتنی بر توسعه متوازن با رعایت اصول محیط زیستی 
می داند، بیان کرد: صنعت باید با استفاده از تکنولوژی های کم آب بر وهمچنین 

بازچرخانی آب، پساب و صرفه جویی آب مورد نیاز خود را تأمین کنند.
زینی وند در ادامه ســخنانش گفت: طرح هایی که کف سرمایه گذاری آنها سه 
هزار میلیارد تومان اســت باید تضمین تأمین منابــع آب باورپذیر و قابل قبولی 
ارائــه دهند و با شــرایط فعلی وزارت نیــرو در آینده تعهــدی در قبال تأمین آب 

برای این طرح ها ندارد.
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قیمت انواع نان در استان کردستان از 
15 اســفند ماه جاری به طــور میانگین 
27 درصــد افزایــش می یابــد. ایــن در 
حالی اســت که با همین قیمت فعلی 
هــم مــردم از وضعیــت کیفیــت نــان 

پخته شده در نانوایی ها گلایه دارند.
تورم در اســتان کردســتان بــا توجه 
بــه وضعیــت معیشــتی مــردم فشــار 
بیشتری بر معاش روزانه آنها می آورد 
و بــا گــران شــدن قیمــت برنج بیشــتر 
مردم به جای مصــرف برنج به خرید 
بــا  حــال  آورده انــد.  روی  نــان  بیشــتر 
افزایــش قیمــت نــان، بــاز هــم قدرت 

خرید مردم کاهش می یابد.
ë  شــرایط افزایش قیمت نان در پایان

سال
»ســید کمال حســینی« سرپرســت 
اموراقتصــادی  هماهنگــی  معاونــت 
استانداری کردســتان با اعلام افزایش 
قیمــت نــان در کردســتان از پانزدهــم 
اســفندماه جــاری گفــت: قیمــت نــان 
کردســتان  اســتان  در   1400 درســال 
توجــه  بــا  مــا  و  بــود  نیافتــه  افزایــش 
در  مــردم  پاییــن  ســرانه  درآمــد  بــه 
اســتان بیــش از هشــت مــاه در مقابل 
درخواست های مکرر اتحادیه نانوایان 
خاطرنشــان  وی  کرده ایــم.  مقاومــت 
کرد: این افزایش قیمت نیز بر اســاس 
آنالیز قیمت کارشناســی دســتگاه های 
ذیربــط تعیین شــده اســت و بــا توجه 
به افزایــش نرخ شــاخص های تعیین 

کننده قیمت نان چاره دیگری نبود.
به گفته وی، اســتان های کردستان، 
همــدان، زنجــان و کرمانشــاه در یــک 
منطقــه بــه لحــاظ تعیین قیمــت نان 
مجــاور  اســتان های  در  و  دارنــد  قــرار 
افزایــش قیمــت نــان حتــی در شــش 

ماهه اول سال صورت گرفته بود.
هماهنگــی  معاونــت  سرپرســت 
کردســتان  اســتانداری  اموراقتصــادی 
ایــن نویــد را بــه مــردم کردســتان داد 
کــه بــا توافقی کــه بــا اتحادیــه نانوایان 
ایــن  مــردم  گرفتــه،  صــورت  اســتان 

اســتان در ســال 1401 شــاهد هیچگونه 
افزایش قیمت نان نباشــند. وی تأکید 
کــرد: نظارت هــا بــر کمیــت و کیفیــت 
نــان تحویلی بــه مردم از نیمه اســفند 
مــاه و در ایــام نوروز به شــدت افزایش 
می یابــد و مــا به هیــچ عنوان با کســی 
در خصوص رســاندن نان بــا کیفیت و 

مطلوب به مردم تعارف نداریم.
 وی با اشاره به اینکه مردم بهترین 
مختلــف  بخش هــای  در  بازرســان 
آنهــا خواســت در صــورت  از  هســتند 
مشــاهده تخلــف قیمتی یــا وزن کمتر 
چانه نان یا مســائل بهداشــتی ســریعاً 
مراتــب را بــه تلفن هایــی کــه در نــرخ 
نامه های نصب شــده در نانوایی ها در 
دســترس اســت اطلاع دهند تــا فوری 

رسیدگی شود.
ë  مــردم گــران شــدن نــان را از چشــم

نانوایی ها نبینند
اســدی«  »ناصــر  حــال  همیــن  در 
رئیــس اتحادیــه نانوایــان ســنندج بــه 
»ایران« گفت: مردم نباید گران شــدن 
قیمت نان را از چشم نانوایی ها ببینند 
چــون آنها نیز جزو مردم هســتند و در 
همــان شــرایط تورمی که مــردم با آن 

سرو کار دارند، زندگی می کنند.
وی با اشــاره به اینکه در سال جاری 
اجازه افزایش قیمت داده نشــده بود، 
افزود: این در شــرایطی بود که در شهر 
ما نیز دستمزدها و دیگر شاخص های 
افزایــش قیمــت محصــول ما کــه نان 
اســت، افزایش پیدا کــرده بود، ضمن 
اینکه اســتانداری به شرطی با افزایش 
قیمت موافقت کرده که در سال آینده 
مــا درخواســتی بــرای افزایــش قیمت 

نداشته باشیم.
ë 830 نانوایی فعال در سنندج 

وی در پاســخ بــه گلایــه مــردم در 
خصــوص کیفیــت نانــی که به دســت 
مــردم می رســد، گفــت: مردم بــه این 
 50 کــه  باشــند  داشــته  توجــه  مســأله 
درصد کیفیت نان به مواد اولیه آن که 
مهم تریــن آن آرد اســت برمی گردد و 
حدود 20 درصد به دستگاه های پخت 
نــان و 30 درصد بــه کارگرها که در این 

مورد کارگرها تلاش خود را می کنند.

به گفتــه وی، قیمــت انــواع نان در 
قالــب قیمت هــای جدیــد حــدود 27 
درصــد نســبت بــه قیمت هــای قبلــی 
افزایــش می یابــد به عنــوان مثــال نان 
ســنگک یارانــه یــک از 1300 تومان به 
1700 تومان و سنگک یارانه دو از 1500 
تومــان بــه 2000 هــزار تومان می رســد 
کــه در صــورت داشــتن کنجــد فــراوان 
قیمت آن یکهزار تومان دیگر افزایش 

می یابد.
اســدی گفــت: بــا توجــه بــه گلایــه 
نانوایــان  تــلاش  درخصــوص  مــردم 
برای فــروش نان کنجــدی باید بگویم 
ایــن نوع نان فقــط باید با درخواســت 
خــود مشــتری پخته شــود و درغیر این 
صــورت اتحادیــه بشــدت بــا نانوایــان 

متخلف برخورد خواهد کرد.
در همیــن حــال قیمت لــواش نوع 
4 بــا وزن چانه 140 گــرم از 300 تومان 
بــه 400 تومان و نــان بربــری یارانه دو 
با وزن چانه 450 گرم که در شــهر های 
 1500 بــه  می شــود  پخــت  کردســتان 
تومــان می رســد کــه نــوع  پرکنجــد آن 

2500 تومان خواهد بود.
روزانــه  بازدیــد  بــر  تأکیــد  بــا  وی   
خاطرنشــان  نانوایی هــا  از  اتحادیــه 
البتــه تخلــف در همــه صنــوف  کــرد: 
دیــده می شــود ولی مــا در ســال 1400 
بــا 300 نانــوای متخلف چــه در بحث 
بهداشــتی، چــه کــم وزن بــودن چانــه 
نســبت به وزن مصوب و چه نپوشیدن 
روپوش مخصــوص برخــورد کرده ایم 

کــه این جــدا از برخورد هــای تعزیرات 
و دیگــر نهادهای نظارتی بوده اســت.
بــه گفتــه وی، در حال حاضــر حداقل 
دستمزد یک کارگر نانوایی لواشی 150 
هــزار تومــان در روز و ســنگکی 250  تا 

300 هزار تومان است.
ë مشکلات بخش آرد و نان زیاد است

موضوع کیفیت نــان و گلایه برخی 
نانوایــان از پاییــن بــودن آرد تولیــدی 
بــا مدیــر کل شــرکت  در کردســتان را 
کردســتان  بازرگانــی  خدمــات  و  غلــه 
در میــان گذاشــتیم که وی با اشــاره به 
اینکــه روزانــه 650 تــن گنــدم تحویــل 
کارخانجات تولید آرد اســتان می شود، 
افــزود: این میزان گنــدم پس از تبدیل 
شــدن بــه آرد، تحویــل نانوایی ها داده 

می شود.
جمــال صالحــی گفــت: در اســتان 
کردســتان 580 هــزار هکتــار زمیــن به 
زیرکشــت گنــدم می رود کــه 94 درصد 
ایــن ســطح زیرکشــت به صــورت دیم 
تولید می شود و همانگونه که می دانید 
به دســت  دیــم  گنــدم  از  کــه  آردی 
جملــه  از  ریزمغــذی  مــواد  می آیــد 
گلوتــن کمتری دارد و برای رســیدن به 
اســتانداردهای معاونــت غــذا ، دارو و 
اســتاندارد معمــولًا باید بــا گندم های 

دیگر اختلاط شود.
صالحــی تأکیــد کــرد: مــا نیــز برای 
رســیدن به کیفیــت مطلوب اقــدام به 
واردات 15 هــزار تــن گنــدم وارداتی از 
بنــادر جنوب کرده ایم کــه به مرور بین 
کارخانجات آرد اســتان توزیع می شود 
امــا فقــط 50 درصــد کیفیــت نــان بــه 
و  خمیرمایــه  بهداشــتی،  نمــک  آرد، 
آب بهداشــتی برمی گردد و متأســفانه 
مشــکل مــا در بخش هــای دیگــر نیــز 
هســت که یکی از این مســائل کارگران 
شاغل در نانوایی ها هستند که به دلیل 
عــدم درآمــد مکفــی از شــاخه ای بــه 
دســتگاه  ومــا  می رونــد  دیگــر  شــاخه 
آنهــا  آمــوزش  بــرای  متولــی خاصــی 
نداریــم کــه مســئولیت آمــوزش آنهــا 
را بپذیــرد همچنیــن بر اســاس قانون 
فعلــی هــر کســی می توانــد همزمــان 
مجــوز چنــد نانوایی را داشــته باشــد و 
ایــن مســأله موجب می شــود صاحب 

نانوایی در محل حضور نداشته باشد.
مســأله دیگــر نبــود ضابطــه بــرای 
جابه جایــی نانوایــی اســت در صورتی 
که نانوایی باید محله محور باشــد ولی 
می بینیــم یــک نانوایــی را بــه راحتــی 
از یــک محلــه پرترافیــک یا فقرنشــین 
منتقــل می کننــد و بــه مناطــق دیگــر 
می برنــد که این ضعفی اســت که باید 

هر چه زودتر آن را برطرف کنیم.
از سوی دیگر کســی نمی گوید چرا در 
نانوایی اتاق خمیر نداریم یا مسئول فنی 
به کار گرفته نمی شــود و نتیجه این شده 
که الان نانوایی  را می بینیم که فضای در 
اختیارش به 50 متر مربع هم نمی رسد 
بــر اســاس  کــه  ایــن در حالــی اســت  و 
اســتاندارد با توجه به دســتگاه های مورد 
نیاز پخت نان، نانوایی ســنگکی حداقل 
بــه 120 متر مربع و نانوایی لواشــی به 90 
متر مربــع فضا نیــاز دارد. بنابراین همه 
اینهــا دســت به دســت هــم می دهــد تا 
کیفیت نان مطلوب نباشد. ضمن اینکه 
هــر گونــه افزودنــی ماننــد کنجد بــه نان 
بدون مجوز های بهداشتی ممنوع است 
ولی مشــاهده می کنیم بعضاً نانوایی ها 
انــواع ســبزی را به نــان اضافه کــرده و با 

قیمت بالا تر می فروشند.

نان بی کیفیت در تنور گرانی
گزارش »ایران« از کیفیت پایین آرد و اشتغال کارگران غیرماهر در نانوایی های استان کردستان
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دستور استاندار گیلان برای صدور مجوز 
سرمایه گذاری ظرف 7 روز

رشــت -اســتاندار گیلان با بیان اینکه مهم ترین مأموریــت مدیران اجرایی 
حــوزه تولید و اشــتغال در دولت ســیزدهم تلاش در راســتای رفــع موانع و 
مهیا کردن فضا و زیرســاخت های لازم برای جذب سرمایه گذاری و توسعه 
اقتصادی اســت، گفت: مجوزهای ســرمایه گذاری در گیــلان باید در کمتر از 

یک هفته صادر شود.
ســتاد  نشســت  در  عباســی  اســدالله  گیــلان؛  اســتانداری  گــزارش  بــه 
ســرمایه گذاری اســتان افــزود: ایجــاد بســترهای لازم جهت ســرمایه گذاری 
بخــش خصوصــی در حوزه تولید و اشــتغال از اولویت های دولت مردمی و 

انقلابی سیزدهم است.
وی بــا اشــاره بــه تأکیــد رئیس جمهــور مبنی بــر هدایت ســرمایه گذاران 
به ســوی تولید و اشتغال اظهار داشــت: گیلان ظرفیت های متنوع و متعدد 
فراوانــی بــرای جــذب ســرمایه گذاری دارد و تحقــق این امر مهم، رســالتی  

است که تمامی مدیران اجرایی مرتبط باید بدان اهتمام ورزند.
نماینــده عالــی دولــت در گیــلان با بیــان اینکه با دســتور آیــت الله دکتر 
رئیسی صدور مجوز سرمایه گذاری در کشور، 10 روزه صورت می گیرد؛ گفت: 
مدیران متولی حوزه تولید، اقتصاد و اشتغال، با حذف موازی کاری، کاهش 
بوروکراســی اداری و تســریع در امور با توجه به جغرافیای گیلان، مجوزهای 

سرمایه گذاری در استان را کمتر از یک هفته صادر کنند.
عباســی بــا ابــراز رضایــت از شناســایی 172 عرصــه بــرای واگــذاری بــه 
ســرمایه گذاران بخــش خصوصــی در مناطــق مختلف اســتان توســط اداره 
کل اقتصاد و دارایی گیلان، خاطرنشــان کــرد: تاکنون ۶3 مجوز بی نام برای 
ســرمایه گذاران علاقه منــد در حوزه هــای گردشــگری، تولیــدی، کشــاورزی، 

صنعتی، صنایع تبدیلی و بسته بندی صادر شده که باید بیشتر شود.

پایان بلاتکلیفی ۹۰ هزار سهامدار گلستانی
گــرگان - رئیــس کل دادگســتری اســتان گلســتان در خصــوص آخرین 
وضعیــت پتروشــیمی گلســتان، گفت: تقاضایــی که از دســتگاه قضایی 
شده خلع ید سرمایه گذار فعلی است و این کار حتماً انجام می شود و با 
انتخاب ســرمایه گذار جدید که دارای سابقه اجرایی معتبر باشد شرکت 

پتروشیمی کار خود را دنبال می کند.
بــه نقــل از گزارش مرکز رســانه قــوه قضائیــه، حیدر آســیابی درباره 
پرونــده کثیرالشــاکی پتروشــیمی گلســتان افــزود: پرونــده پتروشــیمی 
گلستان بیش از 90 هزار سهامدار دارد که از طریق پذیره نویسی در سال 

138۴ سهامدار این شرکت شدند.
متأسفانه به خاطر وقفه ای که در راه اندازی این شرکت به وجود آمد، 
حــدود دو ســال پیش یک پرونــده قضایی در این ارتباط در دادگســتری 

استان گلستان تشکیل و منتهی به بازداشت هیأت مدیره سابق شد.
وی با تأکید بر اینکه هیأت مدیره فعلی صلاحیت مالی و صلاحیت 
فنــی نــدارد، گفــت: متأســفانه در زمان اجــرای اصل ۴۴ قانون اساســی 
دقت لازم نشــده بود که البته این موضوع نیز در دســت بررســی و برای 

آن پرونده قضایی تشکیل شده است.
رئیس کل دادگســتری استان گلستان در پاسخ به اینکه آیا هم اکنون 
قرار است سرمایه گذار جدید جذب شود، اظهار داشت: وزارت نفت دو 
پیشــنهاد مطرح کرده که اولی بحث تکمیــل پروژه با همین وضعیت و 
ادامه کار با تأییدیه های مورد نیاز است و تقاضایی که از دستگاه قضایی 
داشــتند که آماده همکاری هستیم، بحث خلع ید سرمایه گذاری فعلی 
بــه لحاظ عدم اهلیت مالی و فنی اســت که قطعــاً اتفاق خواهد افتاد و 
به دنبــال آن نیز با انتخاب ســرمایه گذار جدید که دارای ســابقه اجرایی 

معتبر در زمینه پتروشیمی باشد، موضوع پیش خواهد رفت.

 حقوق دولتی معادن آذربایجان شرقی 
باید به خود استان اختصاص یابد

تبریــز- اســتاندار آذربایجــان شــرقی گفت: منابــع حاصل از حقــوق دولتی 
معــادن اســتان به طــور کامل باید بــه خود اســتان اختصاص یابــد و از این 

موضوع کوتاه نخواهیم آمد.
عابدیــن خرم در جلســه شــورای معــادن اســتان، اظهار کــرد: به همان 
میــزان که ســایر مناطــق کشــور از حقــوق دولتی معــادن بهره مند هســتند 
آذربایجان شــرقی هــم باید از این حقــوق بهره مند شــود و تبعیض در این 

خصوص به هیچ عنوان قابل قبول نیست.
وی با اشاره به اینکه مخالف توسعه معادن بویژه معدن مس سونگون 
نیســتیم، افزود: ما به توســعه این صنعت و ایجاد صنایع پایین دســتی آن 
معتقدیــم، امــا در مقابــل مســئولیت های اجتماعــی این معدن هــم باید 
عملیاتــی شــود. خرم خاطرنشــان کــرد: در توافقی که با شــرکت ملی مس 
داشــتیم بنا بود اقداماتی در حوزه جنگلکاری توسط مجتمع مس سونگون 

انجام شود که متأسفانه عملی نشده است.
استاندار آذربایجان شرقی درخصوص مصوبه ممنوعیت فعالیت های 
معدنــی در محــدوده جنوبی تبریز هــم گفت: فعالیت کارخانه های شــن و 
ماســه در ایــن محــدوده موجــب تخریــب منابــع طبیعی شــده و وضعیت 
خطرناکــی ایجــاد کــرده اســت کــه باید ایــن موضوع بــه دســتگاه های ملی 
منعکس شــود. وی افزود: مصوبه ممنوعیــت فعالیت های معدنی در این 
منطقه کاملًا منطقی است و اگر نیاز به مصوبه دستگاه های ملی است باید 

حساسیت موضوع به درستی تبیین شود.
خرم تأکید کرد: کمیته فنی شورای معادن به صورت کارشناسی و دقیق 
محــدوده مصوبه مورد نظر را مشــخص کند و پــس از آن، هرگونه فعالیت 
کارخانــه های شــن و ماســه و پوکه در محــدوده مشخص شــده باید متوقف 

شود.

مشوق های کمیته امداد برای خانه دار کردن 
مستأجران همدانی

همــدان - مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( اســتان همدان گفت: 
هر خانوار مســتأجر تحت پوشــش کمیته امداد کــه مهاجرت معکوس 

داشته باشد صددرصد به خانه دار شدن آنها کمک می کنیم.
محمدرســول شــیخی زاده در جمع خبرنگاران اظهار کرد: متأسفانه 
ایــن فرهنــگ نادرســت در بیــن مددجویــان وجــود دارد کــه ترجیــح 
می دهند در حاشــیه شــهر و با شرایط نامناســب زندگی کنند اما در یک 

روستای خوش آب و هوا ساکن نباشند.
وی اضافــه کــرد: بــا توجه بــه وضعیــت افزایــش قیمت در شــهرها 
امســال بــه ندرت توانســتیم در مناطق شــهری بــرای مددجویان خرید 
مســکن داشته باشــیم ،اما همه واجدان شــرایط را به ثبت  نام در طرح 

مسکن ملی تشویق و هدایت کرده ایم.
شــیخی زاده بیان کرد: کمیســیون تلفیــق منابع خوبی برای مســکن 
ملی خانواده های کمیته امداد در بودجه سال 1۴01 تصویب کرده است .
وی تصریــح کــرد: تفاهمنامــه خوبــی بــا ســپاه داریم و ســاخت 100 
مســکن روســتایی آغاز شده و زمینه صاحبخانه شــدن برای مددجویان 

کمیته امداد در مناطق روستایی فراهم است.
وی گفت: حدود ۶1 هزار خانوار تحت پوشــش در اســتان وجود دارد، 
۵1 هــزار و ۵1۵ خانــواده در کنار تمــام خدمات کمک معیشــت خانوار 
می گیرنــد و در 11 مــاه گذشــته بیــش از 2۵۶ میلیــارد تومان مســتمری 
ماهانــه پرداخــت کرده ایم کــه۵0 میلیارد تومــان هم در اســفند به این 

مبلغ اضافه می شود.

پل سنجان در حال تبدیل به موزه غربی اراک است

پروژه 11 ساله ای که مدام زیر و رو می شود
ایران زمین - پل ســنجان اراک پروژه ای 
یازده ســاله اســت که همچنــان ناتمام 
و بلاتکلیــف رها شــده و افــزون بر اینکه 
مشــکلات ترافیکــی این شــهر صنعتی 
را حــل نکــرده بلکــه زیــر ســاخت های 
نیمــه کاره پل و کارگاه ســاخت آن خود 
به مشــکلات موجود هم افزوده اســت. 
به طوری که در نشســت اخیر مســئولان 
شهری اراک که در استانداری برگزار شد 
شــهردار اراک اعلام کرد که پــل دارد به 

موزه غربی اراک تبدیل می شود.
تغییــر چندبــاره طــرح از روگــذر بــه 
زیرگــذر، عــدم جابه جایــی تأسیســات، 
مشــکلات  و  امــلاک  آزادســازی  عــدم 
هدایــت ترافیــک و اختلافــات سیاســی 
مســئولان باعــث شــده ایــن پــروژه در 
مــرور زمــان نتیجــه ای جــز هــدر رفتــن 
بودجه بیت المــال و افزایش نارضایتی 
مــردم نداشــته باشــد. اواخر پاییز ســال 
89 در ســفر رئیــس جمهــور وقــت و در 
نشست هیأت دولت در سالن جلسات 
استانداری مرکزی طرح احداث تقاطع 
غیرهمســطح ســنجان به عنوان یکی از 
مصوبات سفر تأیید و به تصویب هیأت 
دولــت رســید و طرح مطالعاتــی آن در 
دستور کار قرار گرفت. در 16 اردیبهشت 
مــاه ســال 92 بــا گذشــت 2 ســال و نیم 
مطالعه تقاطــع از طــرف اداره کل راه و 
شهرسازی به مهندسین مشاور تردد راه 
واگذار شــد و پس از انجام مطالعات در 
کمیسیون بررسی و تصویب مطالعات 
سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای 
بــه  روگــذر  به صــورت  تقاطــع  کشــور، 
 93 مــاه  بهمــن   20 رســید.  تصویــب 
قــرارداد بــا شــرکت بالاســت به صورت 
روگــذر در یــک باند با دو خــط عبور و به 

ارزش 102 میلیارد ریال منعقد شد.
ë تغییر طرح از روگذر به زیرگذر

26 خــرداد 1394 و بــر اســاس بنــد 
2 مصوبــات شــورای ترافیک مقرر شــد 
طــرح روگذر ملغی و تقاطــع به صورت 
زیرگــذر اجرا شــود. 31 خردادماه همان 
ســال مجــدداً در اجــرای مصوبه تغییر 

طرح قرارداد با شــرکت بالاست فسخ و 
قرارداد دیگری با شــرکت روبن ســازه با 

موضوع خرید باکس بتنی منعقد شد.
2 مردادمــاه 94 بــا وجــود اســتقرار 
باکس های بتنی در محــل اجرای پروژه 
بــه علت عــدم جابه جایی تأسیســات و 
عــدم آزادســازی املاک تجاری توســط 

شهرداری اجرای طرح متوقف شد.
ë تغییر طرح به روگذر

10 آذر مــاه طــرح مجــدد بــا مصوبه 
شورای ترافیک از زیرگذر به روگذر تغییر 
کرد. و دوم مردادماه 95 نقشــه هدایت 
ترافیکــی و نیــز جــا به جایی تأسیســات 
زیربنایی در شورای ترافیک تصویب و به 

شهرداری برای اجرا ابلاغ شد.

ë تغییر مجدد طرح به روگذر
اول مهرمــاه ســال 98 در جلســه ای 
بــا حضــور اســتاندار مرکــزی مقرر شــد 
به دلیــل افزایــش قیمــت آهــن آلات و 
تحریــم بخشــی از مصالــح مــورد نیاز، 
عرشه پل از فلزی به بتنی تغییر و اجرای 
تقاطع به صورت روگذر و با سه خط عبور 

در یک باند انجام شود.
شــرکت  بــا  مجــدد   98 آذرمــاه   10
بالاســت به عنــوان پیمانــکار جدیــد به 
مدت 36 ماه قرارداد جدید منعقد شد.
قــرارداد  انعقــاد  از  پــس  روز  یــک 
بــا بالاســت بخشــی از امــلاک مزاحــم 
توسط شــهرداری تخریب و جبهه کاری 

عملیات اجرایی آغاز شد.

ایــن پــروژه کــه سال هاســت آرامش 
را از اهالــی ســنجان ربــوده و از ابتــدای 
ساخت مورد مناقشه بوده است، سال ها 
به صــورت نیمــه کاره باقی مانــده و هم 
اکنون به کندی در مرحله ساخت است.

در  پنجشــنبه  روز  اراک  شــهردار 
جلســه ای کــه در شــورای مســکن اراک 
برگزار شد گفت: بیشتر مردم شهرداری 
پــل  بــه عــدم تکمیــل  اراک را متهــم 
سنجان می کنند و متأســفانه اکنون این 
پل در حال تبدیل شــدن به موزه غربی 
اراک اســت و وضعیــت خوبــی نــدارد 
کــه می طلبد دســتور ویــژه در خصوص 
تکمیــل این پروژه صادر شــود. علیرضا 
کریمــی اظهار کــرد: بحث طــرح جامع 
اراک با کاســتی های زیادی همراه است 
و جــزو نیازهای اصلی مردم محســوب 
می شــود و الزاماتــی لازم اســت کــه این 
طرح در اسرع وقت تکمیل شود، ضمن 
آنکه طرح تفضیلی شهر نیز آماده نشده 
که در بخش تولید مسکن باید از ظرفیت 
طرح جامع شهری اراک بهره گیری کرد. 
محمدحســن آصفــری نماینــده مردم 
اراک، خنــداب و کمیجــان در مجلــس 
شورای اسلامی با بیان اینکه پل سنجان 
تبدیل به آثار باستانی شده است، گفت: 
این پروژه 12 سال است کلنگ خورده اما 

نیمه کاره رها شده است.

مدیرکل شرکت غله و خدمات بازرگانی کردستان: کارگران 
شاغل در نانوایی ها  به دلیل نبود درآمد مکفی از شاخه ای به 

شاخه دیگر می روند و متولی خاصی برای آموزش آنها نداریم. 
همچنین بر اساس قانون فعلی هر کسی می تواند همزمان 

مجوز چند نانوایی را داشته باشد که این مسأله موجب 
می شود صاحب نانوایی در محل حضور نداشته باشد


